

LiV₃O₈ 的合成及电化学性能

刘恩辉, 李新海, 何则强, 侯朝辉, 邓凌峰

(中南大学冶金科学与工程学院, 湖南 长沙 410083)

摘要: 用 LiOH、Li₂CO₃ 和 V₂O₅ 作原材料分别通过凝胶法和高温反应, 合成了锂离子电池正极材料 LiV₃O₈。利用 XRD、SEM 对合成材料进行表征, 通过恒流充放电和交流阻抗技术进行电化学性能研究。结果表明: 采用凝胶法合成的 LiV₃O₈ 具有较高的嵌锂容量和良好的循环可逆性, 在 0.1 C 倍率和 1.8 ~ 3.6 V 的电压范围内具有 260 mAh/g 的首次放电容量。

关键词: 凝胶法; LiV₃O₈; 锂离子电池; 正极材料

中图分类号: TM912.9

文献标识码: A

文章编号: 1001-1579(2004)03-0164-02

Synthesis and electrochemical characterization of LiV₃O₈

LIU En-hui, LI Xin-hai, HE Ze-qiang, HOU Zhao-hui, DENG Ling-feng

(*School of Metallurgical Science and Engineering, Central South University, Changsha, Hunan 410083, China*)

Abstract: Li-ion battery cathode material LiV₃O₈ was synthesized by gel method and high temperature reaction with LiOH, Li₂CO₃ and V₂O₅ as raw materials. The synthesized samples were characterized by XRD, SEM. Its electrochemical behavior was studied by galvanostatic charge-discharge and AC impedance technique. The results showed LiV₃O₈ prepared by gel method had higher capacity than that of high temperature method for lithium insertion and better cyclic reversibility, its initial discharge capacity was 260 mAh/g at 0.1 C rate and the voltage range of 1.8~3.6 V.

Key words: gel method; LiV₃O₈; Li-ion batteries; cathode material

电池杂志

BATTERY BIMONTHLY